
 
 
 
 
 
Protokoll från årsmöte för föreningen Likstammens miljövänner; 16 mars 2024 
 
 
 

1. Årsmötet öppnades av styrelsens ordförande.    
2. Dagordningen godkändes. 
3. Till årsmötesordförande valdes Olof Lindén. 
4. Till protokollförare valdes Cilla Kullberg. 
5. Till justerare tillika rösträknare valdes Robin Pettersson och Katarina Skärlund. 
6. Årsmötet konstaterades ha blivit utlyst enligt stadgan. 
7. Röstlängden fastställdes. 
8. Ordförande föredrog styrelsens årsredovisning, denna finns publicerad på föreningens 

hemsida. 
9. Revisorernas berättelse upplästes, denna finns publicerad på föreningens hemsida. 
10. Balans- och resultaträkning föredrogs av Thomas Kronqvist och godkändes av årsmötet. 
11. Styrelsens förslag om resultatdisposition (överföring till nästa år) godkändes av årsmötet. 
12. Styrelsen beviljades ansvarsfrihet för 2023. 
13. Beslutades att medlemsavgiften för 2024 ska vara oförändrad dvs 100 kr för enskild medlem, 

200 kr för familj och 300 kr för fastighet. 
14. Olof Lindén valdes till ordförande i föreningen för en tid av 2 år. 
15. Styrelseledarmötena Thomas Kronqvist och Robin Pettersson har avsagt sig omval och Ami 

Persson ställer sin plats till förfogande. Valberedningen föreslog Brita Sundelin, Hasse 
Berglund och Lars Wogel som nya styrelseledamöter för en tid av 2 år (t.o.m. 2026), vilket 
bifölls av årsmötet. Ledamöterna Cilla Kullberg och Olle Grönberg har ett år kvar på sina 
mandat. 

16. Val av revisorer utgår då Jenny Alm och Ingemar Lindqvist är valda t.o.m 2025. 
17. Val av valberedning; Christina Bremfält föreslogs för omval och Robin Pettersson för nyval för 

en tid av två år (t.o.m 2026). Stefan Silfverblad har ett år kvar på sitt mandat. 
18. Av styrelsen till stämman hänskjutna frågor:  

Styrelsen föreslog några ändringar och förtydliganden i stadgan. I korthet: 

• Föreningens högsta beslutande organ bör benämnas ’Årsmöte’ istället för 
’Föreningsstämma’i stadgan.  

• § 2: tillägg: Gnesta kommun.  

• Uppdatering av §§ 7, 8 och 11 angående styrelsens sammansättning och förtydligande av val 
av styrelseledamöter, revisorer och valberedning samt utskick av valberedningens förslag i 
kallelse till årsmötet. 
Årsmötet godkände ändringarna. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
 
 
 
 
 

19. Från medlemmar inkomna ärenden som skickats ut i kallelsen till årsmötet: 
 
Förslag om Likstammen som fossilfri sjö från Joan och Åsa Njunjes:  
Joan föredrog förslaget om att föreningen skall verka för att Likstammen blir en fossilfri sjö med 
förbud mot fossildrivna båtar i sjön. Förutom argumenten med direkta miljövinster och indirekta 
effekter i form av lägre hastigheter på båtar i sjön togs även begreppet tysta miljöer upp. Föreningen 
bör visa sina ambitioner i detta även om genomförande av ett förbud kan ligga många år framåt i 
tiden.  
 
Några frågor som kom upp i diskussionen på årsmötet:  
Hur stort är problemet nu, och hur kan det utvecklas med tanke på en observerad ökad aktivitet med 
sportfiskare som kommer med båttransporter till sjön? Vad har föreningen för möjlighet att påverka 
och hur? Man bör även tänka på kostnadsaspekten för båtägare att byta motorer.  
Årsmötet var ense om att förslaget är bra, och att föreningen bör arbeta för ett framtida förbud.  
 
Beslutades att Joan Njunjes, Olof Lindén och Stefan Silfverblad får i uppdrag av årsmötet att arbeta 
med detta.  
 
Förslag om att förhindra spridningen av invasiva arter via båtar som transporteras mellan sjöar från 
Lena Falkenberg 
Ordförande föredrog ärendet då Lena inte var närvarande.  
 
Några frågor som kom upp i diskussionen på årsmötet: 
Hur stort är problemet och hur kan vi påverka? Vilka invasiva arter handlar det om? Förbud av 
fiskebåtar förhindrar inte all spridning då även tex däggdjur och fåglar samt kanoter och olika 
fiskeredskap kan överföra arter mellan sjöar, vilket är svårt att förhindra.  
 
Ett förslag var att föreningen kontaktar fiskerättsinnehavarna vid sjön och påtalar problemet och 
föreslår restriktioner i försäljning av fiskekort. T.ex. genom att försäljning av fiskekort endast sker till 
båtägare som ej flyttar sin båt från Likstammen, och besökare utan båt i Likstammen måste hyra båt 
av fiskerättsinnehavaren (i första hand Öster Malma). Då skulle man även kunna få kontroll på vilka 
motorer som används, samtidigt som fiskerättsinnehavaren eventuellt får en ekonomisk vinning. 
Ytterligare ett förslag som framfördes var att föreningen skulle kunna be markägare att begränsa 
framkomligheten till sjön tex med hjälp av bommar för att begränsa möjligheterna att sätta i båtar 
från bil-transporter. 
 
Vidare kom ett förslag att föreningen kan bjuda in forskare eller representanter från tex 
Länsstyrelsen att hålla föredrag om vilka invasiva arter det skulle kunna handla om och vilka 
förändringar som kan hota Likstammens ekologi och mångfald. 
 
Årsmötet var ense om att förslaget är bra och behöver utredas mer, och man beslutade att samma 
grupp som ovan (Joan Njunjes, Olof Lindén och Stefan Silfverblad) får i uppdrag att även utreda 
denna fråga vidare.  
 



 
 
 
 
 
 
 
20. Mötet avslutades  
 
 
 
Efter årsmötet avtackades Robin Pettersson och Thomas Kronqvist för deras värdefulla insatser i 
styrelsen med godsaker från Onsberga Gård. 
 
Sammankomsten avrundades med några informationspunkter från Ordförande Olof Lindén: 
 
Styrelsen beslutade i januari 2024 att tilldela Sanna Strömberg föreningens miljöpris, för sitt 
personliga engagemang för området runt Likstammen och hennes initiativ i sin funktion som 
naturvårdsansvarig på Holmen skog. 
 
 Likstammens Miljövänner har tilldelats Naturskyddsföreningen Daga-Gnesta´s miljöpris ’Sländan’. 
Priset kommer att mottagas på Naturskyddsföreningens årsmöte den 20/3-24. 
 
Föreningen bevakar vidare arbetet med bergtäkten vid Gnesta-Lundby. Vi avvaktar nu en kungörelse 
att reagera på. 
 
Nästa förestående aktivitet blir troligen fagning vid Grindvik i början av maj; information kommer på 
hemsidan. 
 
 
Protokollet justeras: 
 
 
 
…………………………………………..   ……………………………………… 
Robin Pettersson   Katarina Skärlund 
 
 
 
Ordförande: 
 
 
…………………………………………… 
Olof Lindén 


